The Goat and his Master. Козел и хозяин.

There was a goat in Mercer. He had a kind owner, who grew him with love. One day, the goat thought: “My master has taken good care of me. I owe him.” So he went to his master and said: “Go to a rich merchant and tell him that your goat can pull a hundred carts. Make a bet of a hundred gold coins.” And his master thought he was dreaming. But still he went to the merchant and did the wager.
Жил-был козел. Он имел доброго хозяина, который вырастил его с любовью. Однажды, козел подумал: "Мой хозяин дал мне  хороший уход. Я ему обязан». Так он пошел к своему хозяину и сказал: "Иди к богатому купцу и скажи ему, что твой козел может тянуть сто повозок. Сделай ставку в сто золотых монет." Его хозяин подумал, что он спит. Но все-таки он пошел к купцу и сделал ставку.
And as the carts were loaded, the owner got greedy thoughts in his head: “With the money I get I’ll buy more goats. Then I’ll do more bets. Then I’ll be the richest man in town!” With such greedy thoughts, he said: “Move, you rascal! Move!”
И когда были загружены повозки, хозяином овладели жадные мысли: "С деньгами, которые я получу, я куплю больше коз. Тогда я сделаю больше ставок. ! Тогда я буду самым богатым человеком в городе". С такими жадными мыслями он сказал:" Двигайся, негодник! Двигайся!"
And the goat thought: “He calls me rascal! I won’t move!” So the goat stayed there.
“Why is my goat not moving?” His owner thought.
И козел подумал: "Он называет меня негодником! Я не двинусь! "Так козел остался на месте.
"Почему мой козел не движется?» Его хозяин думал.
“Sir! You’ve lost a 100 gold coins!” the merchant said.
The goat’s owner left home sadly. But the goat didn’t give up.
"Сэр! Вы потеряли 100 золотых монет! "Сказал купец.
Владелец козла ушел из дома с сожалением. Но козел не сдавался.
He went to his master and said: “All ain’t lost. Go to the merchant again.
Make a bet of 200 gold coins this time. But remember, don’t call me a rascal again!”
Он подошел к своему хозяину и сказал: "Еще не все потеряно. Пойди к торговцу снова.
Сделай ставку в 200 золотых монет на этот раз. Но помни, не называй меня негодником снова! "
The owner of the goat did so. And so it was a 200 gold coin bet.
This time, the master said: “Now my fine fellow!! Move the carts along.” And the goat did.
Владелец козла так и сделал. И так была сделана ставка в 200 монет золота.
На этот раз, хозяин сказал: "Теперь мой добрый друг!! Передвинь повозки вперед! "И козел сделал это.
The owner got 200 coins and he went home as a happier, wiser and richer man.
[bookmark: _GoBack]Владелец получил 200 монет и пошел домой более счастливым, мудрым и богатым.
 
